
 

Dorpsstraat 67, Elst / Postbus 11, 6660 AA Elst  T 14 0481  F (0481) 372 482  1/2 
E info@overbetuwe.nl  www.overbetuwe.nl  IBAN: NL03BNGH0285092030 BIC:BNGHNL2G   *19uit07344* 

KvK nummer 51178567 Btw nr NL809032375B01 
 

 
D66 Overbetuwe 
De heer Eefting 
    
   
 

 

Uw brief van Uw kenmerk Ons kenmerk Datum Verzonden d.d. 

25 februari 2019 Vraagnummer S-410 19uit07344 9 april 2019  
Onderwerp: Behandeld door Telefoonnummer Bijlage(n) 

beantwoording schriftelijke H.J.M. Latta 14 0481 geen 
Vraag nr. S-410 

 
Geachte heer Eefting, 
 
Op 25 februari 2019 heeft u schriftelijke vragen gesteld (nr. S-410) met als onderwerp Illegaal 
ontgassen door benzeentankers in de Waal. 
 
Voorafgaand aan uw vragen heeft u de volgende aanleiding vermeld: 
Op 23 oktober 2018 verschenen de eerste verontrustende berichten in de Gelderlander over het 
illegaal lozen van kankerverwekkend gas door Benzeentankers in de Waal. Deskundigen uitten 
hun grote zorgen voor de volksgezondheid in dit artikel: 
  
https://www.gelderlander.nl/home/tankers-lozen-elke-dag-illegaal-kankerverwekkend-gas-vanaf-
de-waal~a7ebac6e/ 
  
De provincie Gelderland stelde vooruitlopend op een aanpak vanuit het Rijk, lokale regelgeving in 
om zo snel mogelijk een einde te maken aan dit probleem. Uit recente berichten in de 
Gelderlander blijken deze regels in de praktijk weinig tot geen effect te hebben: 
  
https://www.gelderlander.nl/home/provinciaal-ontgasverbod-is-een-wassen-neus~a297074b/ 
  
Daar komt bij dat er onenigheid bestaat tussen het Rijk en de provincie over wie er moet  
handhaven; het Rijk weigert tot nu toe om mee te werken aan handhaving in Gelderland. 
 
Hieronder geven wij antwoord op de door u ingediende vragen. 
 
1. Is het college bekend met de berichten “Tankers lozen elke dag illegaal kankerverwekkend 
 gas vanaf de Waal” van 23 oktober 2018 en “Provinciaal ontgasverbod is een wassen 
 neus” van 23 februari 2019 in de Gelderlander? 
 Ja, wij kennen de door u genoemde berichten. 
2. Kent het college de verontrustende feiten die in deze artikelen worden geschetst en hoe 
 beoordeelt het college die? 
 De verontrustende feiten die in de artikelen worden geschetst (her)kennen wij niet.  
 Tijdens haar vergadering van 24 oktober jl. heeft het AB van VGGM aan de directie van 
 VGGM gevraagd wat de gezondheidsrisico’s van de benzeenlozingen op de Waal en de 
 Rijn zijn en wat de omvang van het probleem is. 
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 De directie heeft het AB er op gewezen dat de gezondheidsrisico’s van de 
 benzeenlozingen voor omstanders minimaal zijn: veel meer dan enkele milde klachten 
 (hoofdpijn of misselijkheid) of geuroverlast zullen het niet zijn. 
 Wij hebben geen reden te twijfelen aan de conclusies van de directie van VGGM. 
3. Welke bevoegdheden en middelen heeft het college om een eind te maken aan deze 
 gevaarlijke praktijken en welke is het college bereid in te zetten? 
 Formeel hebben wij geen bevoegdheden om een eind te maken aan, zoals u het noemt, 
 deze gevaarlijke praktijken.  
 Uit de beantwoording van de vragen 4 en 5 blijkt welke middelen wij, samen met andere 
 gemeenten uit onze regio, hebben aangewend om mogelijk handhavend op te laten treden 
 tegen de benzeenlozingen op de Waal en de Rijn. 
4. + 5. Is het college bereid om er bij het Rijk en de provincie Gelderland op aan te dringen om zo 
 snel mogelijk tot (gezamenlijke) handhaving te komen om deze illegale lozingen te 
 stoppen? 
 Is het college bereid om daarbij samen te werken met andere belanghebbende gemeenten, 
 zodat er gezamenlijk druk kan worden gezet om zo snel mogelijk in actie te komen? 
 Als vervolg op de hierboven genoemde vergadering van het AB van VGGM heeft de 
 voorzitter van de Gelderse Commissie Veiligheid Grote Rivieren in een brief van 30 oktober 
 jl. Gedeputeerde Staten van de Provincie Gelderland verzocht om bij de handhaving van 
 het verbod van het varend ontgassen op de Waal en de Rijn, een actief sturende rol op te 
 pakken.  
 In een brief van 15 januari 2019 heeft het college van GS gereageerd op de hierboven 
 genoemde brief. Hieruit blijkt dat de Provincie Gelderland actief deelneemt aan een 
 Taskforce en ambtelijke en bestuurlijke overleggen over dit onderwerp. De Taskforce is 
 ingesteld om de invoering van een landelijk verbod op het varend ontgassen van (o.a.) 
 benzeen zo soepel mogelijk te laten verlopen. Gedeputeerde Staten verwachten dat een 
 landelijk verbod in 2020 wordt ingevoerd. 

In een brief van 27 februari 2019 heeft het college van GS de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat verzocht de invoering van een landelijk verbod met bijbehorende handhaving, 
voortvarend voort te zetten. 

 Gelet op de hiervoor genoemde acties van de Gelderse Commissie en het college van GS 
 zien wij geen noodzaak om thans nog nadere activiteiten in dit dossier te ondernemen. 
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